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___________________________________________________________________________ 
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Schválený pořad 69. schůze Poslanecké sněmovny 

  

1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 120/2001 Sb., o soudních exekutorech 

a exekuční činnosti (exekuční řád) a o změně dalších zákonů, ve znění pozdějších 

předpisů /sněmovní tisk 457/ - prvé čtení podle § 90 odst. 2   
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pozdějších předpisů, a další související zákony /sněmovní tisk 450/ - prvé čtení   

3. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 77/1997 Sb., o státním podniku, ve znění 

pozdějších předpisů /sněmovní tisk 437/ - druhé čtení   

4. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, 

ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 286/2022 Sb., kterým se mění zákon 
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- druhé čtení   
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Zahájení schůze Poslanecké sněmovny 

16. června 2023 

Přítomno: 165 poslanců 

 

(Schůze zahájena v 11.28 hodin.) 

 

Místopředsedkyně PSP Klára Dostálová: Vážené paní poslankyně, vážení páni 

poslanci, vážení členové vlády, zahajuji 69. schůzi Poslanecké sněmovny. 

Aby byla zaznamenána naše účast, nejprve vás odhlásím a prosím, abyste se přihlásili 

identifikačními kartami, případně mi nahlásili náhradní karty a jejich čísla. Předpokládám, že 

i náhradní karty a jejich čísla platí tak, jak bylo řečeno na 66. schůzi. 

Tuto schůzi svolala předsedkyně Poslanecké sněmovny podle § 51 odst. 4 našeho 

jednacího řádu na základě žádosti 50 poslanců. Pozvánka vám byla rozeslána v pátek 9. června 

elektronickou poštou. 

Nyní přistoupíme k určení dvou ověřovatelů této schůze. Navrhuji, abychom určili 

poslance Tom Philippa a poslance Petra Vránu. Má někdo jiný návrh? Nevidím. 

Zahajuji hlasování a ptám se, kdo je pro navržené ověřovatele? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 1, přihlášeno 134 poslanců a poslankyň, pro 128, proti 1. Návrh byl přijat. 

Konstatuji, že jsme ověřovateli 69. schůze Poslanecké sněmovny určili pana poslance Philippa 

a pana poslance Vránu. 

Nyní zde mám přihlášky s přednostním právem. První tady mám... (Z pravé části sálu 

upozorňují předsedající, že je dohoda.) Omlouvám se, ale mně nikdo tu dohodu nesdělil. Takže 

jak tedy? Tak pan poslanec Výborný. Prosím. (U řečniště není zapnutý mikrofon.) Prosím, pane 

předsedo, máte slovo. Mikrofon je zapnutý. (Stále není.) Není? Je. 

 

Poslanec Marek Výborný: Děkuju pěkně, paní místopředsedkyně. Já bych poprosil 

jménem předsedů poslaneckých klubů o patnáctiminutovou pauzu do 11.45 na jednání 

politického grémia. Děkuji. (Rozruch v levé části sálu.) 

 

Místopředsedkyně PSP Klára Dostálová: Vyhlašuji patnáctiminutovou přestávku do 

11.46. Grémium se sejde v místnosti u paní předsedkyně Poslanecké sněmovny. 

(Jednání přerušeno v 11.31 hodin.) 

(Jednání pokračovalo v 11.46 hodin.) 

 

Místopředsedkyně PSP Klára Dostálová: Vážené paní poslankyně, vážení páni 

poslanci, je 11.46 hodin. Nyní tedy s přednostními právy. Pan poslanec Benda se vzdává nároku 

na přednostní právo a nyní je na řadě paní předsedkyně Schillerová, následována panem 

předsedou Fialou. Prosím, paní předsedkyně. 

 

Poslankyně Alena Schillerová: Děkuji za slovo, paní místopředsedkyně. Jenom velmi 

stručně. Jak jsem avizovala, tak teď v řádné otevřené schůzi beru z důvodů, které jsem 

vysvětlila, myslím si, že je opakovat nemusím, pauzu na jednání klubu hnutí ANO v délce dvě 

hodiny. Děkuji. 

 

Místopředsedkyně PSP Klára Dostálová: Také děkuji. Nyní pan předseda Fiala. Prosím. 
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Poslanec Radim Fiala: Děkuji za slovo. I já to zopakuji na mikrofon. Z důvodů, které 

jsem již uvedl, žádám o pauzu na jednání poslaneckého klubu hnutí SPD v délce dvou hodin, 

které budou následovat po pauze klubu ANO. 

 

Místopředsedkyně PSP Klára Dostálová: Děkuji. A vzhledem k tomu, že na základě 

dohody grémia bylo rozhodnuto, že tuto schůzi přerušíme do středy do 13 hodin, než tu schůzi 

přeruším, ještě načtu omluvy. Omlouvá se paní poslankyně Decroix Eva od 11.30 z rodinných 

důvodů, pan poslanec Svoboda Pavel do 10.15 z pracovních důvodů, pan ministr Kupka Martin 

do 10.50 z pracovních důvodů. 

Přerušuji tedy 69. schůzi do středy 13 hodin a přeji vám hezký den. Na shledanou a děkuji 

za spolupráci. 

(Jednání skončilo v 11.47 hodin.) 
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Pokračování schůze Poslanecké sněmovny 

21. června 2023 

Přítomno: 150 poslanců 

 

(Jednání zahájeno ve 13.00 hodin.) 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Vážené paní poslankyně, vážení páni poslanci, 

vážení členové vlády, zahajuji druhý jednací den 69. schůze Poslanecké sněmovny a všechny 

vás vítám. 

Aby byla zaznamenána naše účast, tak vás nejprve odhlásím a prosím, abyste se přihlásili 

identifikačními kartami a případně oznámili, kdo žádá o vydání náhradní karty. Tímto sděluji, 

že poslanci Karlu Havlíčkovi byla vydána náhradní karta číslo 35. 

Současně sděluji, že do zahájení schůze požádali o omluvení své neúčasti na jednání tito 

poslanci: paní předsedkyně Pekarová Adamová na celý jednací den z důvodu zahraniční cesty, 

paní poslankyně Adámková z důvodů zdravotních celý jednací den, pan poslanec Bašta ze 

zdravotních důvodů celý den, pan poslanec Berki celý jednací den z osobních důvodů, pan 

poslanec Blaha celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Bureš celý jednací den 

z pracovních důvodů, paní poslankyně Dostálová od 14.45. do 17.15. z pracovních důvodů, pan 

poslanec Dvořák celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Feranec celý jednací den 

z rodinných důvodů, paní poslankyně Fialová do 18 hodin ze zdravotních důvodů, paní 

poslankyně Fischerová celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Foldyna celý 

jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Fridrich celý jednací den ze zdravotních důvodů, 

pan poslanec Gazdík od 13 hodin z pracovních důvodů, paní poslankyně Hanzlíková celý 

jednací den z důvodu zahraniční cesty, pan poslanec Helebrant od 15.30 z pracovních důvodů, 

pan poslanec Šimon Heller celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Hrnčíř od 14 

do 23.45 z pracovních důvodů, pan poslanec Kasal celý jednací den ze zdravotních důvodů, 

pan poslanec Kettner celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Klíma od 13 hodin 

z důvodu zahraniční cesty, pan poslanec Kobza celý jednací den z pracovních důvodů, pan 

poslanec Koten celý jednací den z pracovních důvodů, paní poslankyně Kovářová celý jednací 

den z důvodu zahraniční cesty, pan poslanec Králíček celý jednací den z důvodu zahraniční 

cesty, pan poslanec Kubík celý jednací den – zahraniční cesta, pan poslanec Lacina celý jednací 

den ze zdravotních důvodů, paní poslankyně Lesenská celý jednací den z důvodu zahraniční 

cesty, paní poslankyně Mádlová celý jednací den z rodinných důvodů, pan poslanec Major od 

14 hodin z pracovních důvodů, paní poslankyně Malá od 17.30 ze zdravotních důvodů, pan 

poslanec Michálek celý jednací den z důvodu zahraniční cesty, paní poslankyně Němečková 

Crkvenjaš celý jednací den z rodinných důvodů, paní poslankyně Nováková od 15.30 do 18.30 

z pracovních důvodů, paní poslankyně Olšáková celý jednací den bez udání důvodu, paní 

poslankyně Opltová celý jednací den z pracovních důvodů, paní poslankyně Quittová celý 

jednací den bez udání důvodu, pan poslanec Ratiborský celý jednací den z důvodu zahraniční 

cesty, paní poslankyně Richterová od 13 do 14.15. z pracovních důvodů, pan poslanec Růžička 

celý jednací den ze zdravotních důvodů. – A s náhradní kartou 34 pan poslanec Havránek. – 

Pokračujeme dále: pan poslanec Staněk celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec 

Stržínek celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Tureček celý jednací den ze 

zdravotních důvodů, paní poslankyně Urbanová celý jednací den z osobních důvodů, paní 

poslankyně Válková celý jednací den z pracovních důvodů, paní poslankyně Voborská od 

16 hodin z pracovních důvodů, pan poslanec Vondráček celý jednací den z pracovních důvodů, 

pan poslanec Vondrák celý jednací den z důvodu zahraniční cesty, pan poslanec Milan Wenzl 

celý jednací den z osobních důvodů a pan poslanec Ženíšek od 13 do 14 hodin z pracovních 

důvodů. 
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U členů vlády omlouvám pana ministra Beka celý jednací den z pracovních důvodů, pana 

ministra Blažka celý jednací den z pracovních důvodů, pana ministra Dvořáka celý jednací den 

z důvodu zahraniční cesty, pana ministra Hladíka celý jednací den z pracovních důvodů, pana 

ministra Lipavského celý jednací den z důvodu zahraniční cesty, pana ministra Nekulu celý 

jednací den z pracovních důvodů, pana ministra Šalomouna celý jednací den z osobních důvodů, 

pana ministra Válka od 13 hodin z pracovních důvodů. 

Schůze byla přerušena v pátek 16. června po určení ověřovatelů schůze. Nyní tedy 

přistoupíme ke stanovení pořadu 69. schůze, jehož návrh je uveden na pozvánce. Pouze 

připomínám, že podle § 54 odst. 7 zákona o jednacím řádu rozhodne Sněmovna pouze o pořadu 

uvedeném v žádosti. Nelze navrhnout žádnou změnu ani doplnění pořadu a rovněž tak nelze 

rozšiřovat schválený pořad. Takže já zagonguji. 

A nyní budeme hlasovat o celém návrhu pořadu 69. schůze Poslanecké sněmovny tak, jak 

byl písemně předložen. Takže věřím, že všichni už dorazili. 

Zahajuji hlasování. Táži se, kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 2, přihlášeno 134, pro bylo 128, proti nikdo. Přijato. Konstatuji tedy, že 

pořad schůze byl schválen. 

Nyní můžeme přistoupit k prvnímu bodu pořadu, ale táži se ještě pana předsedy Bendy, 

který tady má přihlášku s přednostním právem. Takže neplatí. 

A jsme u bodu číslo 

 

1.  

 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 120/2001 Sb.,  

 o soudních exekutorech a exekuční činnosti (exekuční řád)  

 a o změně dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů  

 /sněmovní tisk 457/ - prvé čtení podle § 90 odst. 2 

 

Upozorňuji, že je navrženo, abychom s návrhem zákona vyslovili souhlas již v prvém 

čtení. Z pověření vlády předložený návrh uvede ministr pro legislativu, ale před chvílí jsem četl 

jeho omluvu, pokud si dobře vybavuji. Pardon, já se omlouvám. Takže z pověření vlády tady 

přednese předložený návrh paní ministryně Černochová. Já ji prosím, aby se ujala slova. 

 

Ministryně obrany ČR Jana Černochová: Děkuji, pane místopředsedo, krásné 

odpoledne, dámy a pánové. Zákonem č. 286/2010 Sb. (č. 286/2021 Sb.?), kterým se mění 

občanský soudní řád, exekuční řád a některé další zákony, byla do exekučního řádu zařazena 

zvláštní právní úprava zastavování bezvýsledných exekucí, v nichž nedošlo po dobu 6 let ani 

k částečnému uspokojení vymáhané povinnosti a exekucí není postižena nemovitá věc. Tuto 

dobu je možno prodloužit opakovaně o další 3 roky, pokud oprávněný složí zálohu na další 

vedení exekuce, nejvýše však na 12 let. V exekučních řízeních, v nichž přede dnem 

1. ledna 2022 byla vyznačena doložka provedení exekuce nebo v nichž usnesení o nařízení 

exekuce nabylo právní moci, se do výše doby bezvýsledného vymáhání počítá i doba před 

účinností zákona, neuplyne-li však dřív než 1. ledna 2023. 

Právní úprava zastavování bezvýsledných exekucí se týká rovněž náhrady nákladů 

exekuce. Náklady bezvýsledné exekuce se určují ve výši minimální odměny a paušální náhrady 

hotových výdajů a tyto náklady se uspokojují ze zálohy na náklady exekuce nebo ze zálohy na 

další vedení exekuce. Přesahuje-li výše nákladů exekuce výši složené zálohy, právo soudního 

exekutora na náklady exekuce v části přesahující výši složené zálohy zaniká. 

Projednávaný materiál tak navrhuje zakotvit, aby soudnímu exekutorovi vzniklo 

v exekuci, zastavené pro bezvýslednost právo na paušální náhradu nákladů na úkony spojené 
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se zastavením bezvýsledné exekuce ve výši 750 korun plus DPH, a to vůči státu. Podmínkou 

je, že exekuční řízení bylo zahájeno před 1. lednem 2022 a před tímto datem v něm byla 

vyznačena doložka provedení exekuce, popřípadě usnesení o nařízení exekuce nabylo právní 

moci. S ohledem na skutečnost, že bezvýsledné exekuce podle uvedené právní úpravy mohou 

být zastavovány již od 1. ledna 2023, je namístě předpokládaný postup směřující k náhradě 

nákladů spojených se zastavením bezvýsledné exekuce uplatnit co nejdříve. Doplněním této 

právní úpravy je možno předejít případným rizikům spojeným s tím, že by stávající stav mohl 

být shledán protiústavním. 

Navrhuje se zde, aby Poslanecká sněmovna podle § 90 odst. 2 zákona č. 90/1995 Sb., 

o jednacím řádu Poslanecké sněmovny, vyslovila s tímto návrhem souhlas již v prvním čtení. 

Dále se v této souvislosti navrhuje, aby zákon nabyl účinnosti již dnem následujícím po dni 

jeho vyhlášení. Děkuji vám za pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, paní ministryně. Prosím, aby se slova ujal 

zpravodaj pro prvé čtení, pan předseda Marek Výborný. 

 

Poslanec Marek Výborný: Vážený pane místopředsedo, vážená paní ministryně, 

kolegyně, kolegové, děkuji za slovo. Já budu velmi stručný, protože meritum věci a zákona 

představila paní ministryně Černochová, které za to děkuji. 

Mně jako zpravodaji přísluší teď připomenout, že to je skutečně reakce na již schválenou 

novelu exekučního řádu a občanského soudního řádu zde na půdě Poslanecké sněmovny a na 

to, aby ten nástroj, nebo ta úprava, která znamená skutečně zastavování marných exekucí, 

řešíme tím ten historický dluh, to, co tady bohužel vzniklo v době, kdy celý ten exekuční systém 

byl de facto neregulován a bylo to jedno velké eldorádo, tak tímto způsobem musíme se s tím 

historickým dluhem vypořádat, jakkoliv se to může zdát nepříjemné, jakkoliv to může být 

problematické i z hlediska fiskálního a podobně. 

Já chci zdůraznit, že jsme tuto velmi stručnou novelu, která je tady navržena k projednání 

podle režimu § , připravili ve spolupráci s Ministerstvem spravedlnosti, kterému za to děkuji, 

a ve spolupráci s opozicí. Byla projednána neformálně i na podvýboru pro problematiku 

exekucí a insolvencí. Pan místopředseda Patrik Nacher byl součástí toho týmu, kde to bylo 

debatováno. Samozřejmě jsme vedli debatu o výši těch částek, ale výsledná podoba je i nějakou 

reakcí na současný stav veřejných financí. Děkuji Patriku Nacherovi, děkuji i zástupcům hnutí 

SPD za to, že byli součástí debat a dohod. Je to vzácný příklad konsenzu tady napříč 

Poslaneckou sněmovnou, který může pomoci dobré věci. 

Kolegyně a kolegové, dámy a pánové, pokud je to možné a vyjádříte vůli souhlasit s tímto 

návrhem zákona, tak vám za to děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane poslanče. Já tímto otevírám obecnou 

rozpravu, do které se nikdo nehlásí. Tím tedy končím obecnou rozpravu. 

Nyní tedy rozhodneme podle § 90 odst. 5 o pokračování projednávání toho návrhu. 

Přednesu návrh usnesení: "Poslanecká sněmovna souhlasí s pokračováním jednání 

o sněmovním tisku 457 tak, aby s ním mohl být vysloven souhlas již v prvém čtení." 

Já zahajuji hlasování a táži se, kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování 3, přihlášeno 138, pro 125, proti nikdo. Přijato. Návrh usnesení byl tedy 

schválen, bylo rozhodnuto v jednání pokračovat. 

Zahajuji tedy tímto podrobnou rozpravu, do které se nikdo nehlásí. Tímto tedy končím 

podrobnou rozpravu. Táži se, jestli je zájem o závěrečná slova? Paní ministryně? Ne. Pane 

předsedo? Není zájem. Přikročíme tedy v tomto případě k hlasování o celém návrhu zákona. 
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Já přednesu návrh usnesení: "Poslanecká sněmovna vyslovuje souhlas s návrhem zákona, 

kterým se mění zákon č. 120/2001 Sb., o soudních exekutorech a exekuční činnosti (exekuční 

řád) a o změně dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, a to podle sněmovního tisku 457, 

ve znění schválených úprav." 

Zahajuji hlasování. Táži se, kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 4, přihlášeno 138, pro 127, proti byl jeden. Výsledek: Přijato. 

Já konstatuji, že s návrhem zákona byl vysloven souhlas, a projednávání končím. Děkuji 

za spolupráci všem kolegům a kolegyním. 

Můžeme v tuto chvíli přistoupit k bodu 

 

2.  

 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 435/2004 Sb.,  

 o zaměstnanosti, ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony  

 /sněmovní tisk 450/ - prvé čtení 

 

Z pověření vlády předložený návrh uvede místopředseda vlády a ministr práce 

a sociálních věcí pan Marian Jurečka. Prosím, aby se ujal slova. 

 

Místopředseda vlády, ministr práce a sociálních věcí ČR Marian Jurečka: Dobré 

odpoledne, vážený pane místopředsedo, kolegyně, kolegové, veřejnosti. Já si tady dovoluji 

předložit novelu zákona o zaměstnanosti. Je to zákon č. 435/2004 Sb., sněmovní tisk 450 

v prvním čtení. Tím primárním důvodem předložení novely tohoto zákona je to, abychom 

provedli změny v oblasti agenturního zaměstnávání a dále abychom reagovali také na změny 

na trhu práce. Reagujeme i na oblast řekněme takzvaného antibyrokratického balíčku, který byl 

schválen vládou na konci srpna 2022. 

Ty nejpodstatnější změny spočívají v těchto oblastech – a to je tedy konkretizace případů 

porušení zákona o zaměstnanosti vedoucí jak obligatorně, tak i fakultativně k odejmutí 

povolení ke zprostředkování zaměstnání a dále doplnění nového důvodu spočívající 

v opakovaném neposkytnutí součinnosti orgánům inspekce práce při kontrole. Dále zpřesnění 

právní úpravy nákladů řízení, konkrétně rozšíření okruhu správních řízení, u kterých je 

vyžadováno uložení nákladů řízení, a to z důvodu na straně agentury práce. Dále rozšíření 

informací, které agentury práce pravidelně oznamují Generálnímu ředitelství Úřadu práce 

České republiky v rámci plnění oznamovací povinnosti podle § 59 odst. 2 zákona 

o zaměstnanosti. Dále zpřesnění právní úpravy v oblasti získání odborné praxe, navýšení kauce, 

dále sjednocení a zpřesnění terminologie ukotvení konce lhůty, kdy lze požádat o opakované 

povolení ke zprostředkování zaměstnání, a také opatření k ochraně agenturních zaměstnanců 

spočívající v zakotvení zákazu, aby zaměstnanec agentury práce nebyl dočasně přidělen 

k výkonu práce u uživatele na dobu delší než tři roky. 

Navržené změny se částečně dotýkají i práva Evropské unie, a to směrnice o agenturním 

zaměstnávání a Směrnice o podmínkách vstupu a pobytu státních příslušníků třetích zemí na 

základě převedení v rámci společnosti. Navrhovaná účinnost je 1. ledna 2024. 

Já samozřejmě tady také poctivě avizuji jednu věc, že vnímám také ještě podněty, které 

přicházejí z praxe, ze Svazu průmyslu a dopravy, Hospodářské komory a některých dalších 

organizací, které ještě přišly s podněty, které za mě jsou určitě relevantní, o kterých povedu 

debatu, povedu velmi rád tu debatu i se zástupci jednotlivých koaličních klubů, kteří se expertně 

věnují této problematice, tak abychom ještě udělali některé úpravy, některá zpřesnění 

a zpřísnění v rámci projednávání ve druhém a následně ve třetím čtení. 

Tolik stručně na úvod. Děkuji za pozornost. 
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Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane ministře, a prosím, aby se slova ujala 

zpravodajka pro prvé čtení, paní poslankyně Jana Pastuchová. 

 

Poslankyně Jana Pastuchová: Děkuji, pane místopředsedo. Vážené kolegyně, vážení 

kolegové, vláda tento sněmovní tisk pod číslem 450 předložila Sněmovně 15. května roku 2023. 

Pan ministr to zde dostatečně odůvodnil, nebo řekl. Já bych znovu opakovala jenom to, že tento 

návrh zákona se dotýká vlastně čtyř zákonů, to je zákon o zaměstnanosti, zákon o inspekci 

práce, zákoník práce a zákon, kterým se mění některé zákony v souvislosti s přijetím zákona 

o veřejném ochránci práv. Předmětem této novely je řada technicko-organizačních ustanovení, 

jejichž cílem je vlastně dílčí úprava zákona o zaměstnanosti ve vztahu k agenturám práce. Tyto 

změny nebo návrhy vlastně směřují k ochraně a větší jistotě... (V sále je hluk, poslankyně se 

odmlčela.) 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Já bych poprosil všechny v sále, aby si případně 

diskuse se svými kolegy domluvili před hlavním sálem. Děkuji, můžeme pokračovat. 

 

Poslankyně Jana Pastuchová: Děkuji, pane předsedající, já si spíš myslím, že to nebylo 

na kolegy, ale nahoru na balkonek. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Máte pravdu, já jsem si říkal, že tady je tišeji, ale 

nevěděl jsem, odkud to jde. Tak zdravím všechny, kteří jsou nahoře, a poprosím, jestli by se 

mohli ztišit. Děkuji. 

 

Poslankyně Jana Pastuchová: Děkuji. Takže to směřuje hlavně k ochraně a větší jistotě 

agenturních zaměstnanců. Dočasné přidělení musí být tak dlouhé, aby ho nebylo možné 

považovat za přechodné. Za po sobě jdoucích pět let nesmí přesáhnout tři roky. Navrhuje se 

zrušení institutu pojištění agentury práce pro případ jejího úpadku. Je zde navrženo 

zdvojnásobení kauce z půl milionu na milion. A když to zkrátím, protože jak jsem říkala, pan 

ministr zde řekl, že možná budou ještě nějaké diskuse ohledně úpravy, tak je zde i úprava 

zákoníku práce, kde je cílem úprava bránící uzavírání pracovněprávního vztahu zaměstnanců 

agentury práce dočasně přidělovat (přidělovaných?) k uživateli pouze na dobu dočasného 

přidělení k uživateli. 

Já si myslím, že bude dostatek času, až pan ministr, možná i budou vloženy nějaké 

pozměňovací návrhy, tak o tomto sněmovním tisku diskutovat i v rámci druhého čtení. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, paní poslankyně, a já tímto otevírám 

obecnou rozpravu, do které se nikdo nepřihlásil, čímž končím obecnou rozpravu. 

Nyní se tedy budeme zabývat návrhem na přikázání. Ještě se zeptám na závěrečná slova. 

Pane ministře? Ne. Paní zpravodajka taky ne. Budeme se zabývat návrhem na přikázání 

výborům k projednání. Nejprve rozhodneme o přikázání garančnímu výboru. Organizační 

výbor navrhl přikázat předložený návrh k projednání výboru pro sociální politiku jakožto 

výboru garančnímu. Navrhuje někdo přikázání jinému výboru jakožto garančnímu? Není zde. 

Já jsem už před chvílí zagongoval, takže přistoupíme k hlasování. 

Táži se, kdo souhlasí s tím, aby předložený návrh byl přikázán k projednání výboru pro 

sociální politiku jakožto výboru garančnímu? 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 
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V hlasování číslo 5 přihlášeno 139, pro bylo 127, proti nikdo. Přijato. Konstatuji tedy, že 

tento návrh byl přikázán k projednání sociálnímu výboru, výboru pro sociální politiku jakožto 

výboru garančnímu. 

Organizační výbor nenavrhl přikázat tento návrh dalšímu výboru. Má někdo návrh na 

přikázání dalšímu výboru či výborům k projednání? Nevidím. V tom případě uzavírám tento 

bod a můžeme se pustit do dalšího. Děkuji všem za spolupráci. 

Jsme u bodu 3. Jedná se o 

 

3.  

 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 77/1997 Sb.,  

 o státním podniku, ve znění pozdějších předpisů  

 /sněmovní tisk 437/ - druhé čtení 

 

Z pověření vlády předložený návrh zákona uvede místopředseda vlády a ministr vnitra 

pan Vít Rakušan a já ho prosím, aby se ujal slova. 

 

Místopředseda vlády a ministr vnitra ČR Vít Rakušan: Hezký den. Děkuji vám za 

slovo, vážený pane místopředsedo. Kolegyně, kolegové, velmi stručně. Jedná se o druhé čtení. 

Cílem novely zákona o státním podniku je umožnit zvýšení kmenového jmění státního podniku 

ze státního majetku. Zvýšení bude možné provést z majetku státu, s nímž je příslušné hospodařit 

ministerstvo, které plní funkci zakladatele státního podniku. Návrh obsahuje pojistky, tedy 

podmínky, za nichž může takové zvýšení kmenového jmění být realizováno. Pro takový postup 

existují naléhavé strategické, hospodářské, společenské, bezpečnostní a jiné zájmy státu. Za 

další předchozí souhlas vlády. Potřeba zavedení navrhované možnosti zvýšení kmenového 

jmění státního podniku se projevila v diskusích o řešení aktuální situace u podniku Česká pošta. 

Z tohoto důvodu se též prací na novelizaci ujalo Ministerstvo vnitra, ale za úzké spolupráce 

s Ministerstvy průmyslu a obchodu a financí. 

Návrh již projednal garanční hospodářský výbor, který Poslanecké sněmovně doporučil 

návrh zákona schválit v předloženém znění. Děkuji vám. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane vicepremiére. Návrh jsme v prvém 

čtení přikázali k projednání hospodářskému výboru jakožto výboru garančnímu. Usnesení 

výboru vám byla doručena jako sněmovní tisky 437/1 a 2 a já nyní prosím, aby se slova ujal 

zpravodaj hospodářského výboru, pan poslanec Jan Bauer, a informoval nás o projednání 

návrhu ve výboru a případné pozměňovací návrhy odůvodnil. 

 

Poslanec Jan Bauer: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. Vážené dámy a pánové, 

velmi zkráceně z jednání garančního, to znamená hospodářského výboru, který zasedl 8. června. 

Usnesení v té zkrácené verzi je následující: Hospodářský výbor doporučuje Poslanecké 

sněmovně projednat a schválit tento sněmovní tisk ve znění předloženém vládou. Za druhé mě 

zmocňuje, abych případně upravil některé legislativně technické, a za další mě pověřuje, abych 

o tomto aktu informoval paní předsedkyni a následně to přednesl i tady na půdě Poslanecké 

sněmovny, což tímto činím. Děkuji za pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane poslanče a já tímto otevírám obecnou 

rozpravu, do které se přihlásila jako první paní poslankyně Kocmanová. (Hluk v sále.) 
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Poslankyně Klára Kocmanová: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. Vážené kolegyně, 

vážení kolegové, já bych ráda zastoupila kolegu Jakuba Michálka, který je dnes omluven, a ráda 

bych odůvodnila pozměňovací návrh... 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: A já vás přeruším a poprosím všechny v sále, jestli 

by se mohli ztišit, případně si vyřídit vše před sálem. Ještě jednou prosím všechny... Můžete 

pokračovat. 

 

Poslankyně Klára Kocmanová: Děkuji. Ráda bych odůvodnila pozměňovací návrh, 

který kolega Jakub Michálek k tomuto tisku nahrál do systému pod číslem 2797. Zákon 

o státním podniku je postavený na přísné zásadě rezortismu, tedy každý rezort zřizuje státní 

podniky ve sféře své působnosti a jen a pouze ve sféře své působnosti. Ačkoli není vyloučeno, 

aby státní podnik vykonával vedlejší činnost i v jiných oborech, postupně se ukazuje, že takto 

přísná a rigidní úprava není vhodná. Proto tento pozměňovací návrh navrhuje, aby úkoly 

zakladatele mohlo plnit několik ministerstev. Konkrétní uspořádání jejich vzájemných vztahů 

bude ponecháno na smlouvě. Tím bude dosaženo vysoké flexibility. Jinak řečeno, předkladatel 

se domnívá, že není vhodné vnutit ministerstvům jeden model řízení, který z povahy věci 

nebude vhodný ve všech myslitelných situacích. Vhodnější je nastavit model řízení vždy podle 

potřeb aktuální situace. Smlouvu bude však vždy muset schválit vláda, tím bychom se riziku 

přílišné libovůle vyhnuli. Vláda bude též moci takové uspořádání jednostranně zrušit. 

Jedná se o změnu, která nebude mít přímý dopad na veřejné rozpočty, umožní však 

mnohem efektivnější využívání majetku svěřeného státním podnikům, takže je možné, že 

dlouhodobý přínos bude pozitivní. Děkuji za pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, paní poslankyně, a prosím další 

přihlášenou a tou je paní poslankyně Mračková Vildumetzová. 

 

Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Tak já děkuji za slovo, vážený pane 

místopředsedo. Vážené kolegyně, kolegové, než se dostanu ke svému pozměňovacímu návrhu, 

tak všichni víme, proč tady zákon o státním podniku schvalujeme, proč se má navyšovat 

základní jmění. Je to kvůli České postě, které hrozí insolvence a která historicky nejhůře 

hospodařila v minulém roce, a to se ztrátou 1 miliarda 750 milionů. To, že od 1. července dojde 

k uzavření 300 poboček České pošty, kdy pan ministr vnitra říká, že to není ta transformace, že 

to je úplně něco jiného, ale transformační plán, který podle mého názoru souvisí především 

s Českou poštou, to znamená, že má stát mnoho finančních prostředků, tak já jsem včera na 

půdě Poslanecké sněmovny uspořádala kulatý stůl právě s názvem Jak se dotkne zavření 

300 poboček a transformace pošty měst a obcí. Na tento kulatý stůl jsem pozvala ministra vnitra. 

Pozvala jsem ho už na začátku června a prosila jsem ho, protože chápu, že má určitě mnoho 

pracovních povinností, jestli by popřípadě za sebe nepozval (neposlal?) svého zástupce, tím 

jsem myslela nějakého politického náměstka, kterých má určitě mnoho, bohužel žádná odezva, 

i když jsem to tady říkala jeho asistence na chodbě, volali jsme mnohokrát na Ministerstvo 

vnitra a pan ministr vnitra pořád říká, že je odvážný ohledně transformace České pošty. Tak já 

bych tu odvahu viděla v tom, že by na ten kulatý stůl přišel, popřípadě by tam někdo přišel 

z Ministerstva vnitra. Pravdou je, že na ten kulatý stůl přišel ředitel České pošty, pověřený 

ředitel, ten byl odvážný, i s paní ředitelkou, a přijeli tam především starostové, kteří předávali 

ty praktické zkušenosti, jak to v tuto chvíli... (V sále je hluk.) 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Já vás přeruším a poprosím... (Poslankyně 

Mračková Vildumetzová: ... v rámci uzavírání 300 poboček...) Přeruším vás, paní poslankyně, 

je špatně slyšet. A poprosím všechny o ztišení. Děkuji. 
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Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Asi Česká pošta nikoho nezajímá, pane 

místopředsedo. Na tomto kulatém stole byli přítomni starostové i primátoři, nebo respektive 

primátor. Byla jsem velmi ráda, že tam právě bylo zastoupení velkých i malých měst, aby mohli 

říct, jak to vypadá teď a jakou mají praktickou zkušenost v rámci České pošty. Všichni se toho 

úskalí, toho 1. července, určitě bojí, ale musím říct, že když jsem tam v souvislosti s přijetím 

tohoto zákona o státním podniku se zeptala pana ředitele, o kolik se bude navyšovat to základní 

jmění České pošty, tak mi na to nedokázal, popřípadě nechtěl, odpovědět. 

Já považuji tento zákon za důležitý. Ale za stejně důležité považuji, aby již celá 

Poslanecká sněmovna a všichni poslanci věděli, o kolik se popřípadě základní jmění České 

pošty bude navyšovat, jestli to bude o těch avizovaných 8 miliard a na co konkrétně tyto 

finanční prostředky půjdou. Protože musím říct, že já jsem včera měla, a podotýkám 

a zdůrazňuji, pocit, že těch 300 poboček, které se uzavírají, tak to na mě i působilo, že to je 

právě i z důvodu prodeje toho státního podniku, kdy tedy Ministerstvo vnitra teď rozhodlo, že 

se všechno bude prodávat elektronickou aukcí. Byli tam starostové, kteří říkali, že jim to 

způsobí velké problémy ohledně přístupových komunikací, že byli s Českou poštou už 

dohodnuti, že si ten objekt koupí. Víte sami, že o tom, kolik dá to dané město do té elektronické 

aukce, o tom musí rozhodnout orgán toho města. To znamená, že to všichni vědí, do jaké výšky 

v rámci té elektronické aukce ta daná města půjdou. 

A musím říct, že když jsme se zeptali, na co půjdou ty finanční prostředky z prodeje těch 

budov, tak odpověď byla následující: Finanční prostředky z prodeje budov České pošty půjdou 

do provozu a pro budování nových poboček. Tak nad tím jsem se opravdu pozastavila. Takže 

my budeme uzavírat 300 poboček České pošty, některé jsou třeba úplně nové, moderní, a pak 

popřípadě z těchto prostředků budeme otevírat nové? Pan ředitel to pak trochu formuloval, že 

to bude modernizace a tak dále. 

Mně na tom celém procesu vadí následující: Podle mě se zaspalo v rámci projektu Pošta 

Partner. A ti starostové všichni, kteří tam včera byli, tak jsem se jich zeptala, jestli jim byla 

nabídnuta Pošta Partner, těm velkým městům. A jim to nabídnuto nikdy nebylo. Bylo to 

nabídnuto jenom malým obcím, a protože ty některé menší obce nechtěly jít do Pošty Partner, 

tak se prostě rozhodlo bez jakékoliv komunikace s partnery v území, což jsou ti starostové, 

a dotýká se to 103 samospráv, že tedy u nich se od 1. července ty pobočky zavřou. Pokud jsem 

se ptala, co bude s Czech POINTy, protože 1. července... Czech POINTy jsou především právě 

na těch velkých poštách, víte sami, ano, výpis z katastru, bodový výpis řidiče, ale určitě řada 

z vás, a bohužel to digitalizací nevyřešíte, když potřebujete mít ověřený podpis nebo ověřenou 

listinu, tak právě jdete na ten daný Czech POINT. Já jsem se ptala, jestli se ty Czech POINTy 

třeba někam přemístí, aby mohly být využívány lidmi, protože myslím si, že toto opravdu nejde 

vyřešit. A jsem i přesvědčena o tom, a zaznívalo to tam včera mnohokrát, že ta digitalizace ještě 

není na takové úrovni, a řada těch starostů – byl tam zástupce Prahy 4, nebo můžeme pořád 

zmiňovat Prahu 3, kdy 75 000 obyvatel, kteří jsou evidenčně, že mají trvalý pobyt, ale těch lidí 

tam bydlí daleko více, tak ze šesti pošt se tam zavře pět. 

Musím férově říct, že tam tedy i zaznívalo to, že budou rezervační systémy, pane ministře. 

Že budou moci lidé se tedy objednat na nějakou dobu. Myslím si, a ten závěr byl takový, a to 

považuji za kladné, že jsme jasně řekli, jestli by se zjistilo, že v některém tom území opravdu 

dochází k velké přetíženosti, že i třeba v rámci toho rezervačního systému ti lidé třeba čekají 

na termín týden, čtrnáct dní, prakticky by si ani tu zásilku nemohli vyzvednout, tak jestli je 

Česká pošta operativně připravena tyto věci řešit. Bylo nám řečeno, že ano. Takže uvidíme, co 

bude po 1. červenci. 

Musím říct, že ten nejhorší stav je já bych řekla v těch strukturálně postižených krajích 

a pak určitě město Praha, protože to číslo, a to, co tam včera tedy zaznělo, Praha 1 milion 

250 tisíc obyvatel. Předávám Patrika Nachera, který tam byl včera přítomen. Ale skutečnost je 

úplně jiná. Můžeme říct, že to je okolo milionu a půl, ne-li více. A kdyby to mělo jít na ten 
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počet obyvatel, tak by v Praze, podle výpočtu Patrika Nachera, prostřednictvím pana 

předsedajícího, mělo být 370 poboček. Je jich tady 106 a teď se jich 35 zruší. A byly tam takové 

extrémy, například od pana primátora Havířova, který má pod Havířovem čtyři města, která 

spádově tam spadají v rámci toho oerpéčka, tak tam budou čtyři pošty na 15 000 obyvatel a on 

bude mít tři pošty na 70 000 obyvatel. Já jsem prostě přesvědčena, že se to nedělalo podle těch 

kritérií, protože ta analýza je opravdu pořád tajná, nikdo ji neviděl. A jsem také přesvědčená 

o tom, že nikde nebude v mnoha případech to kritérium, které bylo slibované, že tedy lidé 

nebudou cestovat delší vzdálenost, než jsou tři kilometry. 

A teď bych se dostala k tomu nejdůležitějšímu v rámci tohoto zákona. 

Pan ministr předložil novelu zákona o státním podniku, kde chce navýšit základní jmění 

obecně státních podniků, ale v tuto chvíli se to dotýká právě státního podniku České pošty. My 

teď mnoho týdnů, ne-li měsíců voláme a říkáme, pane ministře, představte nám ten 

transformační plán. Pan ministr říká, já vám ho představím v dubnu, v květnu – a on je červen 

a my ho pořád nikdo neznáme. Na včerejším kulatém stolu jsme se konečně dozvěděli, že 

dozorčí rada dostane transformační plán 27. června a 28. června by ho měla projednávat vláda. 

Ano, my v tomto zákoně říkáme, že tedy může dojít k navýšení toho základního jmění, 

ale o tom bude pak, a to je v návrhu toho zákona, rozhodovat vláda. Já jsem si na základě toho 

dovolila předložit pozměňovací návrh za mě a za celé hnutí ANO, který spočívá v tom, aby 

o tom nerozhodovala vláda, ale Poslanecká sněmovna. Jsem přesvědčena o tom, že Poslanecká 

sněmovna by měla vědět, o kolik se bude navyšovat základní jmění jednotlivých státních 

podniků, a měla by také vědět, kam tyto finanční prostředky poté budou směřovat. Takže já se 

samozřejmě k tomuto pozměňovacímu návrhu ještě přihlásím. 

Mrzí mě, pane ministře, že jste na kulatý stůl nepřišel. Myslím si, že určitě v této věci je 

dobré komunikovat, a že když tedy říkáte, že jste odvážný, tak odvážný nejste, protože kdybyste 

odvážný byl, tak byste včera na ten kulatý stůl s těmi starosty přišel. Děkuji vám za pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji vám, paní poslankyně. S přednostním 

právem se hlásí pan vicepremiér Jurečka. 

 

Místopředseda vlády, ministr práce a sociálních věcí ČR Marian Jurečka: Děkuji, 

vážený pane předsedající. Kolegyně, kolegové, já bych tady chtěl odůvodnit pozměňovací 

návrh, ke kterému se přihlásím potom v podrobné rozpravě, který se týká problematiky státních 

podniků, kdy jsme tady před několika měsíci udělali legislativní změnu, která říkala, že prostě 

všechny státní podniky musí povinně mít účty u České národní banky. Pak možná v nějakém 

režimu, který by znamenal samozřejmě výjimku ze strany Ministerstva financí, by mohly mít 

účty u komerčních bank. Myslím si, že tato úprava není úplně ideální. Navíc v té úpravě došlo 

ještě i k ne úplně jasné definici, zdali se to týká tedy státních podniků včetně národního podniku 

Budějovický Budvar. 

Dovolím si tedy tady dát návrh pozměňovacího návrhu, který tu nejasnost vyjasňuje 

a zároveň umožňuje, aby státní podniky mohly mít tu možnost mít ty účty, pokud budou 

potřebovat, ještě také u komerčních bank. Protože především podniky, které mají intenzivní 

kontakt i s tou byznysovou sférou, které třeba řeší platby do zahraničí, které třeba například řeší 

jen tu nutnost mít i platební terminály a podobně, tak prostě potřebují využívat služby 

komerčních bank. Jsou tady služby, které Česká národní banka nenabízí. Chápu ten úmysl 

Ministerstva financí konsolidovat ty finanční zdroje do České národní banky, mít takhle 

možnost lépe řídit ty toky v rámci státního rozpočtu, v rámci cash flow, ale myslím si, že je 

potřeba, aby tedy tam, kde to dává smysl, tam, kde to dává také i efektivitu, operativu, kde to 

také přináší řekněme pozitivní efekty pro ty státní podniky, aby měly – a rezorty, které za ně 

zodpovídají – ponechanou tuto možnost. 
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Takže tolik to odůvodnění a v podrobné rozpravě se přihlásím ke konkrétnímu číslu 

tohoto pozměňovacího návrhu. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Dále je do obecné rozpravy přihlášen pan 

poslanec Sládeček. Ale ještě prosím o moment. Je zde s faktickou poznámkou přihlášena paní 

poslankyně Peštová. 

 

Poslankyně Berenika Peštová: Děkuji za slovo. Já bych chtěla ještě zareagovat na paní 

poslankyni Mračkovou Vildumetzovou, nebo ji spíš doplnit, protože mě zajímala třeba situace 

u nás v Mostě, jak to bude s našimi poštami, protože u nás se zavírají čtyři. Představitelé města 

Mostu byli v jednání s Českou poštou a říkali, že ta jednání neprobíhala vůbec nějak v takovém 

tom přátelském duchu. Spíše to bylo tak, že ze začátku jim bylo slibováno, že si je budou moci 

převzít za symbolickou jednu korunu. Pak se to změnilo, za nějaký čas už to bylo 200 000 za 

ten rozpadlý nábytek, který tam byl. Pak pokračovala tato jednání v tomto duchu dál s tím, že 

oni vycítili, že tam ani není snaha, ani chuť vlastně dojít k nějakému závěru, ale ne ze strany 

města, ale ze strany České pošty. Ve finále to vyšplhalo na to, že ta jedna přepážka, náklady na 

tu jednu přepážku pro tu jednu osobu, která tam bude, budou 1 milion 200 000 za rok. Takže 

víceméně ty obce ani na to nebudou mít, aby si takto provozovaly tuto poštu pod tím Pošta 

Partner, protože ty náklady jsou opravdu strašně vysoké. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, paní poslankyně. (O slovo se hlásí 

poslankyně Schillerová.) Ještě faktickou? (S přednostním právem.) S přednostním právem, ano, 

můžete mít v tuhle chvíli. Je tam s přednostním právem ještě pan poslanec Sládeček. Tak tedy 

v tuhle chvíli nejdříve pan poslanec Sládeček, poté s přednostním právem paní předsedkyně 

Schillerová, děkuji. 

 

Poslanec Karel Sládeček: Dobrý den, vážený pane předsedající, milé dámy, pánové. My 

v SPD říkáme, že stát by měl mít možnost pomoci strategickým státním podnikům, které se 

dostanou do potíží, ale odmítáme například bianko šek ve výši nějakých 8 miliard pro 

dlouhodobě špatně hospodařící Českou poštu, aniž bychom předem věděli, za co tyto peníze 

budou utraceny. Já tedy budu rád, pokud nám to pan ministr vysvětlí. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. V tuto chvíli tedy s přednostním právem 

už paní předsedkyně. 

 

Poslankyně Alena Schillerová: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. No, já bych se 

chtěla zeptat pana ministra Jurečky, jestli by vysvětlil trošku blíže i svůj pozměňovací návrh. 

Protože já chápu tedy, jestli jsem tomu dobře rozuměla, že by společnost státní podnik Budvar 

neměl být pod Státní pokladnou. Účty v ČNB znamenají Státní pokladna. Na Ministerstvu 

financí se vybudovala Státní pokladna za 7 miliard korun, abychom tam právě měli všechny 

tyto státní podniky, měli tam příspěvkovky, aby byl přehled prostě o jejich hospodaření. Je to 

něco, co souvisí s jejich transparentností. Proč by teď tedy Budvar, státní podnik, neměl mít 

tyto účty tam, kde by je podle mě mít měl? Mohl byste to prosím vysvětlit? Já vím, že pokus 

o tento pozměňovací návrh tady už byl v minulosti. Tehdy v rámci nějakého chaosu nebo 

z nějakého časového důvodu jste se k němu nepřihlásil. Já jsem tedy nesouhlasila s tím, aby se 

znovu otevřelo druhé čtení. Tak proč tyto pokusy, o co jde? Já si myslím, že tak jak je to teď, je 

to naprosto v pořádku a je to transparentní. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Ještě pan ministr Jurečka. 
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Místopředseda vlády, ministr práce a sociálních věcí ČR Marian Jurečka: Děkuji. Já 

na to krátce zareaguji. Já jsem to říkal i tady v tom svém vystoupení, kdy jsem v té obecné 

rozpravě hovořil o tomto pozměňovacím návrhu. Jsou prostě služby, které Česká národní banka 

těmto subjektům, které mají velmi otevřený – a to ten hlavní i ten platební – vztah vůči běžnému 

komerčnímu sektoru, které Česká národní banka nenabízí. To vůbec není proti tomu, aby třeba 

většinu těch finančních prostředků měly uložené tyto společnosti u České národní banky, ale 

míra operativy u některých transakcí je taková, kterou Česká národní banka v tom svém 

produktovém portfoliu nenabízí. Proto je potřeba, aby tady zůstala zachována tato možnost. To 

je celé. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. S přednostním se hlásí ještě pan ministr. 

 

Místopředseda vlády a ministr vnitra ČR Vít Rakušan: Děkuji. Já jsem nechtěl 

zneužívat závěrečného slova, aby případně byla možnost reagovat, ale já se pokusím být velmi 

stručný a nekonfliktní ve své odpovědi. 

Plán transformace – a tady prostřednictvím pana předsedajícího, paní poslankyně, nemáte 

pravdu. Já jsem tady, a našel jsem si to i ve stenu, při té naší debatě o České poště jasně uvedl, 

že plán transformace České pošty, a vyhledal jsem si i tu danou pasáž, bude předložen do konce 

června tohoto roku. To je oficiální výrok, který zazněl na půdě Poslanecké sněmovny, který byl 

v oficiální tiskové zprávě Ministerstva vnitra. 

Takže několik málo údajů. Vláda tento transformační plán bude schvalovat buď 

28. června, nejpozději pak 12. července. Plán skutečně do konce června, jak bylo schváleno, 

bude dokončen. Sama máte správnou informaci o tom, že bude projednán dozorčí radou, poté 

bude projednán vládou. Počítám s tím – a tady prosím o pozornost, protože to je závazek, který 

si tady dávám – že manažerské shrnutí z tohoto plánu poskytnu k dispozici poslankyním 

a poslancům. A potom vážená paní poslankyně, prostřednictvím pana předsedajícího, 

každopádně k tomu bude probíhat i kulatý stůl v naší režii. Pokud vy potom uspořádáte další, 

jsem připraven na něj přijít. Ale byl bych rád, aby ten název byl skutečně Budoucnost 

transformace České pošty. Pokud název toho semináře zněl zavírání poboček, tak to je prostě 

v plné kompetenci České pošty, jejího managementu. Proto jsem byl velmi rád, že vám ty 

informace podrobně podal pan zastupující generální ředitel Štěpán. Myslím, že je podal velmi 

podrobně a dobře, a určitě o budoucnosti České pošty na jakékoliv platformě jsem připraven se 

bavit. Ale logický postup je, že dříve, než tady budu udávat jakákoliv konkrétní čísla – a chci 

připomenout, že my se dnes nebavíme explicitně o reformě České pošty, o její budoucnosti, tak 

ten bod nezní. My máme novelu zákona o státním podniku. Tedy my schvalujeme zákon, který 

se toho jistě věcně týká, ale samotná částka jako taková bude představena v transformačním 

plánu, který nejdřív schválí dozorčí rada, nejdřív schválí vláda a potom bude dán k dispozici 

v manažerském shrnutí poslancům. Potom se na tu debatu samozřejmě těším. 

A chtěl bych říct, že to, s čím se tady operuje, s těmi 8 miliony (miliardami?), to nikdy 

neměl být příspěvek státu v rámci té transformace jako takové. To byla nějaká celková 

odhadovaná transformační suma. A budete možná překvapeni, jak to nakonec v tom 

transformačním plánu bude napočítáno a bude vypadat. Ale je zcela legitimní, že nejdříve ten 

materiál dostane dozorčí rada, a ne že já ho budu prezentovat poslankyním a poslancům ve 

stadiu, když není schválen. Potom ho schválí vláda. Znovu říkám dva možné termíny: 

28. června, pokud se to vejde na program vlády, pokud ne, 12. července. Děkuju. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. A máme zde dvě faktické poznámky, paní 

poslankyně Mračková Vildumetzová a poté paní poslankyně Peštová. 
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Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Tak, pane ministře, reakce. Určitě chválím 

pana pověřeného ředitele České pošty znovu, že přišel, komunikoval, dal mně i všem 

samosprávám, které tam byly, podrobné informace. Myslím si, že se snažil odpovídat na otázky. 

Ale třeba když jsme hovořili o prodeji toho státního podniku, tak tam z jeho strany jsou některé 

věci, které jsou odborné, a pak on vám řekne: toto je v některých věcech i politické rozhodnutí. 

Proto si myslím, že tam mělo být to politické zastoupení, a měl tam jste být vy, popřípadě váš 

politický náměstek. 

Pane ministře, víte, že já vám mnohokrát nabízím, že bych si s vámi k některým 

problémům Ministerstva vnitra sedla. Psala jsem vám i ohledně České pošty esemesku 

27. března, kde jsem vás prosila o to, ať to zastavíte, ať se sejdeme, ať řešíme tu věc, ať se to 

komunikuje s těmi samosprávami. A já musím v tuto chvíli to tady říct, vy jste mi odepsal: 

Počítám tedy s tím, že v průběhu tvorby transformačního projektu v období duben až červen 

bude projekt konzultován taky se zástupci parlamentní opozice. Já se zeptám svých opozičních 

kolegů: Představil vám někdo transformační plán? A já teď vidím, že vy chcete zákon o státním 

podniku schvalovat již příští týden ve třetím čtení, a teď tady řeknete, že transformační plán 

bude vláda schvalovat buď 29. června, anebo 12. července. Já si myslím, že bychom ho nejdříve 

měli znát, a teprve pak schvalovat tento zákon ve třetím čtení. Děkuju. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. A paní poslankyně Berenika Peštová. Máte 

slovo. 

 

Poslankyně Berenika Peštová: Děkuju za slovo. Já bych chtěla zareagovat na pana 

ministra. Tak v každém případě tento zákon je novelizován kvůli České poště, to si řekněme na 

rovinu. Určitě by k této novele vůbec nedošlo, kdybyste to nepotřebovali. To je bod číslo jedna. 

Co se týče toho transformačního plánu, tak já jsem na hospodářském výboru navrhovala 

usnesení, které jasně říkalo, že nejdřív předložte transformační plán – rozumím tomu, že to 

nejdřív chcete probrat v dozorčí radě, pak se to dostane třeba mezi nás k nám na plénum – říkám, 

tak nejdřív ať je transformační plán, a poté teprve se přistoupí k tomu, aby se hlasovalo ve 

druhém čtení. A z jednoho prostého důvodu: protože v tom třetím čtení už neuděláte nic. 

Maximálně že byste ten zákon vrátili zpátky do druhého čtení, což si myslím, že tady ta síla 

nebude. Takže proto jsem tam to usnesení navrhovala a očekávala jsem, že kolegové toto 

pochopí, protože je zcela logické, že by to mělo mít nějaké náležitosti a posloupnost. A ta 

posloupnost je jednoznačná: když nikdo nevíme, kam ty peníze půjdou, jak ten transformační 

plán bude vypadat, tak nemůžeme schvalovat zákon, který vy k tomu potřebujete. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Je zde ještě jedna faktická – paní 

poslankyně Mračková Vildumetzová. 

 

Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Děkuji moc. Ještě v krátkosti. Pane 

ministře, mohl byste mi popřípadě tedy ještě odpovědět, jestli je to možné? Budete to možná 

řešit na Ministerstvu vnitra, ale já jsem ten pozměňovací návrh dala do systému už před týdnem, 

takže předpokládám, že už jste se s ním seznámil. Podpoříte popřípadě to, aby o tom navýšení 

základního jmění rozhodovala Poslanecká sněmovna už? Pro mě je to důležité v souvislosti 

s tím, co jste tady řekl, že transformační plán budete schvalovat na vládě buď 29. června, nebo 

12. července. Tak myslím si, že určitě ta velká pojistka by byla i v tom, pokud by popřípadě 

pak o tom navýšení základního jmění právě rozhodovala Poslanecká sněmovna. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Pan ministr chce reagovat? Ano. 
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Místopředseda vlády a ministr vnitra ČR Vít Rakušan: Děkuju. Beru to asi jako 

faktickou. Jedna krátká věta, paní poslankyně, prostřednictvím pana předsedajícího. Ještě moc 

ne, ještě jsem se s tím moc neseznámil, ale čtu tady názor naší legislativy. Ano? A ten je: S touto 

změnou navrhujeme vyslovit nesouhlas, neboť by se jednalo o neorganickou interenci – pardon, 

jo interenci (ingerenci?) – moci zákonodárné do nakládání s konkrétním státním majetkem. 

Děkuju. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. A vzhledem k tomu, že už nemáme žádnou 

faktickou, žádnou přihlášku do obecné rozpravy, tak tímto – pardon, já se omlouvám, měl jsem 

vás napsaného, ale... 

 

Poslanec Marek Výborný: Nic se neděje. Děkuju za slovo, vážený pane místopředsedo. 

Pane ministře, kolegyně, kolegové, myslím, že i z té krátké debaty, která se tady k tomuto tisku 

vede, je zjevné, že by bylo dobře, aby tato novela byla projednána i ve třetím čtení co nejdříve. 

A čekají nás náročné body v těch letních měsících. Tak já si dovolím dát návrh na podle § 95 

odst. 1 jednacího řádu na zkrácení lhůty mezi druhým a třetím čtením na 7 dní. Děkuji. Potom 

prosím hlasovat na závěr projednávání tohoto tisku. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Ano, děkuji. Počítám s tím, hlasovat zkrácení na 

7 dní. Děkuji a já tímto končím obecnou... Ještě se hlásí, ano, s faktickou. 

 

Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Já určitě reakce na předsedu poslaneckého 

klubu KDU-ČSL. Určitě bychom to podpořili, kdybychom znali ten transformační plán. Je 

úplně hrozné, že pan ministr vnitra tady dneska řekne, že ho představí, nebo vláda ho bude 

schvalovat 29. června. Včera pan ředitel České pošty řekl, že až po jednání vlády se dozvíme 

obsah toho transformačního plánu. Dnes jsme se tady dozvěděli, že to bude možná až 

12. července. 

A ohledně pozměňovacího návrhu, aby o navýšení základního jmění rozhodovala 

Poslanecká sněmovna, se vyjádřil pan ministr vnitra taky jasně. Ano, to znamená, my dáme 

bianko šek vládě, která si bude rozhodovat o státních podnicích, bude tam dávat finanční 

prostředky, a my vůbec nevíme na co. Takže my v žádném případě nemůžeme zkrácení lhůty 

podpořit. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Jenom krátká poznámka – pane předsedo Výborný, 

tady mám poznámku, že ten návrh měl být podán v rámci podrobné rozpravy. Takže uděláme 

to tak, že ho podáme ještě jednou v rámci té podrobné rozpravy. 

Tím tedy definitivně končím projednávání v obecné rozpravě. Táži se, jestli je zájem 

o závěrečné slovo? Pane ministře? Pane ministře, je zájem o závěrečné slovo? (Ne.) Pan 

zpravodaj? Nikoliv. 

Takže zahajuji tímto podrobnou rozpravu a do podrobné rozpravy s přednostním právem 

pan předseda Výborný. 

 

Poslanec Marek Výborný: Děkuju. Tak ať to uvedeme do souladu s jednacím řádem, já 

tedy podle § 95 odst. 1 jednacího řádu navrhuji zkrácení lhůty mezi druhým a třetím čtením na 

7 dnů. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Ano, děkuji. Mám poznamenáno. A do podrobné 

rozpravy se dále přihlásila paní poslankyně Kocmanová. 
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Poslankyně Klára Kocmanová: Děkuji. Já bych se ráda formálně přihlásila 

k pozměňovacímu návrhu číslo 2797, který navrhuje doplnění dvou novelizačních bodů, 

a s odůvodněním se odkazuji jak na obecnou rozpravu, tak na návrh samotný. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Já děkuji. S přednostním právem pan ministr 

Jurečka. 

 

Místopředseda vlády, ministr práce a sociálních věcí ČR Marian Jurečka: Děkuji. Já 

se tedy hlásím k pozměňovacímu návrhu číslo 2793, který jsem v obecné rozpravě odůvodnil. 

Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Dále je do podrobné rozpravy přihlášená 

paní poslankyně Mračková Vildumetzová. 

 

Poslankyně Jana Mračková Vildumetzová: Vážený pane místopředsedo, tak jak jsem 

avizovala v obecné rozpravě, přihlásím se k pozměňovacímu návrhu číslo 2774, který spočívá 

v tom, že slovo "vlády" se nahrazuje "Poslanecké sněmovny". Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Ještě někdo prosím do podrobné rozpravy? 

Nikdo. V tom případě tedy končím podrobnou rozpravu. Závěrečná slova – je zájem, pane 

ministře? (Ne.) Pan zpravodaj? Nikoliv. 

Můžeme se tedy pustit – já zagonguji – do hlasování. A budeme hlasovat o návrhu pana 

předsedy Výborného, kdy budeme zkracovat lhůtu – návrh na 7 dnů. A je zde návrh na 

odhlášení. Takže já vás v tuto chvíli odhlašuji a prosím o přihlášení. 

Takže budeme hlasovat, ještě jednou, návrh pana předsedy Výborného na zkrácení lhůty 

pro třetí čtení na 7 dnů. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 6, přihlášeno 129, pro bylo 75, proti bylo 54. Výsledek: přijato. 

Já tedy tímto končím druhé čtení tohoto návrhu a děkuji za spolupráci. 

Nyní jsme se dostali k bodu číslo 

 

4.  

 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních,  

 ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 286/2022 Sb., kterým se mění zákon  

 č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění pozdějších předpisů  

 /sněmovní tisk 444/ - druhé čtení 

 

Z pověření vlády předložený návrh zákona uvede ministr financí Zbyněk Stanjura. 

Prosím, aby se ujal slova. 

 

Ministr financí ČR Zbyněk Stanjura: Děkuju za slovo, pane místopředsedo. Vážené 

kolegyně, vážení kolegové, myslím, že obsahově jsme se tomu návrhu zákona věnovali velmi 

podrobně v prvním čtení. Návrh zákona je velmi krátký, velmi jednoduchý. Jenom připomenu, 

že jsme dvakrát snížili spotřební daň na naftu, poprvé to bylo od 1. června do 30. září. Snížení 

se týkalo i benzinu Natural. Potom jsme rozhodli o prodloužení snížení spotřební daně na 

motorovou naftu od 1. 10. 2022 do konce roku 2023. Díky pozitivnímu vývoji cen ropy 
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a ropných produktů na světových trzích jsme přesvědčeni, že se můžeme vrátit o několik 

měsíců dříve k původní sazbě této spotřební daně. To je celý obsah tohoto návrhu. 

Jenom připomenu, že jsme ho chtěli schválit podle § 90. Plně jsme respektovali veto, 

které uplatnily, teď nevím, jestli oba poslanecké kluby, nebo poslanecký klub ANO, nevím, 

minimálně poslanecký klub ANO, možná oba, ale stačí i veto 50 poslanců, což bezesporu 

poslanecký klub hnutí ANO má. 

Dnešní den můžeme využít k případnému načtení pozměňovacích návrhů. Avizuji, že 

načtu podobný návrh, jak byl před chvílí načten panem předsedou Výborným, to 

znamená zkrácení lhůty mezi druhým a třetím čtením na 7 dní, tak abychom mohli příští týden 

v řádném týdnu, kdy je plánovaná Poslanecká sněmovna, ve třetím čtení rozhodnout, zda tento 

zákon přijmeme, a pokud ano, v jakém znění. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane ministře. Návrh jsme v prvém čtení 

přikázali k projednání rozpočtovému výboru jakožto výboru garančnímu. Usnesení výboru vám 

bylo doručeno jako sněmovní tisk 444/1 a 2. A já nyní prosím, aby se slova ujala zpravodajka 

rozpočtového výboru (řečeno hospodářského výboru) paní poslankyně Hana Naiclerová 

a informovala nás o projednání návrhu ve výboru a případné pozměňovací návrhy odůvodnila. 

 

Poslankyně Hana Naiclerová: Děkuji za slovo, pane předsedající, jsem zpravodajkou 

rozpočtového výboru. A jen v krátkosti tedy. 

Už zaznělo, že tento tisk byl přikázán k projednání rozpočtovému výboru, kde na prvním 

jednání 24. 5. bylo jednání přerušeno do 7. 6. pro podání pozměňovacích návrhů s termínem do 

1. 6. 12 hodin. Do té doby tam nebyl podán žádný pozměňovací návrh. Rozpočtový výbor na 

své 30. schůzi 7. června 2023 doporučil Poslanecké sněmovně, aby s vládním návrhem, kterým 

se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění pozdějších předpisů, vyslovila 

souhlas. Zmocnil mě také jako zpravodajku výboru, abych s tímto usnesením seznámila schůzi 

Poslanecké sněmovny. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Já děkuji a tímto otevírám obecnou rozpravu, do 

které se s přednostním právem přihlásila paní předsedkyně Schillerová. 

 

Poslankyně Alena Schillerová: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, 

pane ministře, já jsem podala do systému pozměňovací návrh pod číslem 2752, ke kterému se 

potom přihlásím ještě v podrobné rozpravě, ale nyní dovolte, abych ho odůvodnila. 

V září loňského roku se vláda Petra Fialy rozhodla o prodloužení opatření snížení 

spotřební daně z nafty s tím, že ho v platnosti zachová až do konce roku 2023. Podle 

Ministerstva financí měl tento krok vést ke snížení konečných cen pohonných hmot pro 

spotřebitele až o 1,80 koruny za litr paliva, neboť pumpaři díky snížení spotřební daně odvedou 

do kasy i nižší DPH. Hodnocení, jak moc bylo toto opatření úspěšné v boji s inflací, nechám na 

občanech. Je však pravdou, že na základě tohoto rozhodnutí si české podnikatelské prostředí 

vytvořilo legitimní očekávání ohledně budoucího vývoje cen pohonných hmot, a na základě 

tohoto dobrovolného rozhodnutí pětikoalice si tedy podnikatelé v logistice vytvořili byznys 

plány do konce roku, občané naplánovali dovolené. Prostě věřili českým zákonům. 

Jenže to se bohužel přepočítali v tom, jak k tomu přistoupí vláda. Nevěděli, že pětikoalice 

na rozdíl od milionů českých občanů nemusí ani náhodou dodržovat zákonné termíny, že 

zákony v čele se státním rozpočtem jsou pro ně jenom trhací kalendář, a to i nejdůležitější 

zákon roku. Netušili, že návrh státního rozpočtu pro následující rok je jenom úřednický návrh, 

a ne poctivě odvedená práce, nezajímá je, že připraví důchodce o jejich zákonnou valorizaci ve 
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stavu legislativní nouze, a tak dále, o tom teď mluvit nebudu, toho tady bylo řečeno hodně 

a ještě bezesporu bude. 

Tito podnikatelé, ale nejenom podnikatelé, ale také občané si mysleli, že stále platí princip 

předvídatelnosti práva, že je stále jedním ze základních atributů právního státu a podstatným 

způsobem souvisí s principem právní jistoty a je zcela nezbytným předpokladem obecné důvěry 

občanů v právo. To je tedy to, o co tady teď hrajeme. Oni totiž netušili, že se krátkozraké 

rozpočtové triky ministra financí a jeho zdivočelých poradců při sestavování státního rozpočtu 

přibližují hranici absolutní diskreditace fiskální politiky České republiky a výrazně prodražují 

dluhovou službu v důsledku těchto postupů. Oni netušili, že ministr Stanjura si sestavil zcela 

nereálný rozpočet a v půlce roku vyčerpá své celoroční saldo. 

Neočekávané zvýšení spotřebních daní je přímým důsledkem nerealistické marketingové 

snahy ministra financí mít rozpočet, jehož schodek začíná dvojkou. Bohužel pětikoalici nikdy 

nešlo o naše občany, o naše podnikatele. Za sice nereálný, ale pozitivní článek v médiích jsou 

ochotni prodat občany, firmy, ale i hospodářský růst České republiky, a tím pádem naši 

budoucnost. Nešlo ani o české řidiče ani minulý rok v červnu a nejde jim o ně ani teď, kdy 

v rozporu se svými sliby hodlá kabinet Petra Fialy ceny pohonných hmot uprostřed roku zvýšit. 

Můj pozměňovací návrh směřuje pouze k tomu, abyste své sliby dodrželi. Proto 

předkládám pozměňovací návrh za hnutí ANO, kdy se alespoň my snažíme držet v České 

republice princip právní předvídatelnosti a právní jistoty. Čeští občané, čeští podnikatelé 

a české právo si to zaslouží. Přihlásím se k němu v podrobné rozpravě. A říkám, že navrhuji, 

aby účinnost zůstala tak, jak původně v současně účinném zákonu je, tedy do konce roku. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, paní předsedkyně. Prosím dalšího řádně 

přihlášeného pana poslance Kolovratníka. Než přijdete, využiji čas na omluvy: pan poslanec 

Benešík od 14 do 14.45 z pracovních důvodů, paní poslankyně Lenka Dražilová celý jednací 

den z pracovních důvodů, pan poslanec Martin Hájek celý jednací den z pracovních důvodů, 

pan poslanec Kašník celý jednací den z pracovních důvodů, pan poslanec Richter celý jednací 

den z pracovních důvodů. A ruším omluvu pana poslance Kasala. 

Máte slovo, pane poslanče. 

 

Poslanec Martin Kolovratník: Děkuji za slovo. Dobré odpoledne. Já budu efektivní ve 

svém vystoupení, i proto, že pan ministr má teď starosti nejen zde, ale zároveň o místnost vedle, 

kde se věnuje projednávání návrhu státního rozpočtu na příští rok. Nebudu opakovat argumenty, 

které před malou chvílí uvedla moje kolegyně Alena Schillerová, tedy náš pohled na to, co to 

všechno zapříčinilo, a důvody, které vidíme, nebo důvody, které ukazují na stav letošního 

státního rozpočtu. Velmi krátce se vrátím k argumentaci, kterou jsem tady pověděl v prvním 

čtení. A nebudu mluvit o soukromých dopravcích, o kamionech a podobně. Tu argumentaci 

podtrhnu a opřu primárně o dopravu veřejnou a připomenu, že jsme si dávali ta čísla, když jsme 

si sčítali tady to rozhodnutí, tak jak my ho nazýváme změna pravidel v průběhu hry, ne tedy od 

1. ledna příštího roku, ale teď od pololetí, tak pro vaši představu, kolegyně a kolegové, třeba 

České dráhy jako hlavní národní dopravce spotřebují nějakých 46 milionů litrů nafty ročně, 

jednoduchým přepočtem přepočteno na peníze je to kolem nějakých 5–6 milionů korun za rok. 

Pokud tedy to pravidlo, s kterým národní dopravce počítal, teď změníme v polovině roku, 

České dráhy přijdou o nějakých plus minus 36 milionů korun. To samé platí, když jsem si 

posčítal všechny městské dopravní podniky, ne tedy ty krajské autobusové dopravce, ale 

sdružení dopravních podniků, které zřizují obce. Je to náhoda, ta částka je podobná: plus minus 

36 milionů korun od dopravních podniků v našich městech. Proti tomu pan ministr může 

argumentovat celkovou nižší cenou nafty, to je jasné, to bych nezpochybňoval. Já tady prostě 

říkám fakta, to, s čím oni počítají, respektive o co přijdou. 
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A poslední, co povím. Proto když jsem o tomhle návrhu přemýšlel, tak jsem se nakonec, 

dámy a pánové – teď se tady hlavně budu dívat do koalice, na zvážení vás za koalici, kteří jste 

třeba v městských zastupitelstvech nebo krajských a budete vážit svoji roli poslance, toho, který 

tady v koalici bojuje nebo drží basu s ministrem financí a s vládou za státní rozpočet, ale budete 

zvažovat i tu svoji roli místního zastupitele, představitele samosprávy – tak jsem se nakonec 

rozhodl pro jeden pozměňovací návrh, který je čerstvý, který teď odůvodním a v podrobné 

rozpravě se k němu přihlásím. Ten pozměňovací návrh je kompromisní a navrhuje zvýšení 

spotřební daně tady na toto období, o kterém teď diskutujeme, pokud by to tedy prošlo od srpna, 

pouze o 50 haléřů na jeden litr nafty. 

Já to vnímám jako rozumný kompromis mezi požadavky vlády. Chci panu ministru 

Stanjurovi trochu ulehčit život alespoň symbolicky jednoduchým výpočtem. Jestli v těch 

podkladech koruna padesát jsme se bavili o nějakých 800, možná 900 milionů korun měsíčně, 

třetina, tak jsme na nějakých 250, možná 300 milionech korun. Zároveň – to by byl ten přínos 

pro státní rozpočet – zároveň ta zbylá částka by tedy zůstala k dispozici, a teď zase, ať jsem 

korektní, nejen tedy občanům, kterým by se nafta nezdražila tolik, tak samozřejmě i těm 

kamionovým dopravcům, kteří mají nějaké smlouvy, kontrakty, tendry, tak, a to podtrhuji, 

i dopravcům veřejným, ať tedy těm krajským, městským, anebo i železničním. Děkuji za 

pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji, pane poslanče. Táži se, jestli ještě někdo 

má zájem vystoupit v obecné rozpravě? Pokud nikoliv, tak tímto končím obecnou rozpravu. 

Táži se pana ministra, jestli má zájem o závěrečné slovo? Nikoliv. Paní zpravodajka rovněž 

nikoliv. 

Tímto zahajuji podrobnou rozpravu. Jen připomínám, že pozměňovací a jiné návrhy 

přednesené v podrobné rozpravě musejí být vždy odůvodněny. O slovo se hlásí s přednostním 

právem pan předseda Benda. 

 

Poslanec Marek Benda: Děkuji. Vážený pane místopředsedo, vážené dámy, vážení 

pánové, chtěl bych teď přednést procedurální návrh, který už avizoval pan ministr financí, a to 

jest, abychom zkrátili lhůtu mezi druhým a třetím čtením na 7 dnů. Děkuji za pozornost. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. V závěru o tom budeme hlasovat. Nyní 

poprosím ještě – s přednostním právem pan poslanec Sládeček, pardon, ne s přednostním 

právem, ale řádně přihlášený. Pane poslanče, už vás vidím. 

 

Poslanec Karel Sládeček: Děkuji za slovo, pane předsedající. Ještě jednou dobrý den. 

Tímto se hlásím k pozměňovacímu návrhu, který je v systému veden pod číslem 2740. Účelem 

pozměňovacího návrhu je trvalé snížení spotřební daně z nafty na 8,50 za litr. Adekvátně je 

upravena i vratka daně pro zemědělskou prvovýrobu a hospodaření v lese. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Poprosím pana poslance Kolovratníka. 

 

Poslanec Martin Kolovratník: Já se hlásím k pozměňovacímu návrhu číslo 2798, který, 

jak jsem řekl, upravuje návrh zvýšení daně, nebo návrat spotřební daně, jakkoli to nazveme, 

pouze o 50 haléřů. Ve výpočtu, jak je to v zákoně nastaveno, tedy navrhuji z 8 450 za tisíc litrů 

na 8 950 korun. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. A ještě paní poslankyně Schillerová, paní 

předsedkyně. 
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Poslankyně Alena Schillerová: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. Hlásím se 

k pozměňovacímu návrhu 2752, který jsem odůvodnila podrobně v obecné rozpravě. Chci 

poznamenat už jenom stručně, že návrh cílí na zachování režimu daňové povinnosti až do konce 

roku 2023, jak bylo původně zamýšleno zákonem č. 286/2022 Sb., jmenovitě jeho přechodným 

ustanovením článku II bod 2 a korespondujícím stanovením účinnosti. Děkuji. 

 

Místopředseda PSP Karel Havlíček: Děkuji. Nikoho dalšího nevidím, kdo by se hlásil 

do podrobné rozpravy. Tímto končím podrobnou rozpravu. Pane ministře, máte zájem 

o závěrečné slovo? Nemáte. A paní zpravodajka rovněž ne. 

Tak nyní se pustíme do hlasování. Na základě návrhu pana předsedy Bendy budeme 

hlasovat návrh na zkrácení lhůty pro třetí čtení na 7 dní. Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Byl 

zde zájem o odhlášení, takže vás odhlásím všechny. Přihlašuji vás tímto. Prosím o přihlášení. 

Ještě jednou tedy – budeme hlasovat nyní o zkrácení lhůty pro třetí čtení na 7 dní. 

Zahajuji tedy tímto hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 8, přihlášeno 134, pro bylo 78, proti bylo 56. Přijato. Já tímto končím 

druhé čtení tohoto návrhu a děkuji za spolupráci. 

Tímto jsme tedy vyčerpali schválený program 69. schůze Poslanecké sněmovny. Tímto 

schůzi končím a připomínám, že se sejdeme v úterý 27. 6. ve 14 hodin, kdy bude zahájena 

70. schůze. Přeji hezký den. 

(Schůze skončila ve 14.19 hodin.) 


